

Swiss Quality

# WE ARE FRIKE GROUP

Lohnhersteller | Contract Manufacturer



**VIELLEICHT  
KENNEN SIE  
UNS NOCH  
NICHT.**

Aber die Produkte,  
die wir herstellen,  
ganz bestimmt.

**MAYBE  
YOU DON'T  
KNOW US  
YET.**

But certainly  
the products  
we produce!



**Wir entwickeln  
und produzieren  
von Pharmazeutika,  
Kosmetik bis Chemie.  
Von flüssig bis fest.**

Wir sind der grösste unabhängige Lohnhersteller der Schweiz und produzieren Eigenmarken und Markenartikel für nationale und internationale Kunden. Als kompletter Systemanbieter liegen unsere Kernkompetenzen in der Entwicklung innovativer und nachhaltiger Produkte, sowie deren Herstellung mit Bulkproduktion, Abfüllung, Konfektionierung und regulatorischen Dienstleistungen.

Vom Sourcing bis zum Versand und alle Schritte dazwischen – wir bieten den Full-Service. Jeder unserer fünf Standorte verfügt über ein eigenes Entwicklungslabor, so bieten wir neben einer hohen Produktivität «Made in Switzerland» auch übergreifendes Know-How. In allen unseren Sparten ermöglichen wir einen raschen und kompletten Technologietransfer.

**We develop and produce  
everything from pharma-  
ceuticals and cosmetics  
to chemicals.  
From liquids to solids.**

We are the largest independent contract manufacturer in Switzerland and produce both private label and branded products for local as well as international customers. As a full service provider, we cover all relevant process steps from the first idea to a compliant and marketable product: R&D, material supply chain, bulk production, filling and packaging as well as regulatory services.

Each of our five production sites has its own development laboratory, so in addition to high productivity “Made in Switzerland” we also offer comprehensive know-how. In all our divisions, we enable a rapid and complete technology transfer.

## Flaschen, Tiegel, Sachets, Tuben, Dosen und Kanister.

Unser moderner Maschinenpark ist auf Vielseitigkeit und Flexibilität ausgelegt, und es können praktisch alle Formate und Formen abgefüllt werden. Der Abfüllprozess wie auch die maschinelle Konfektionierung erfolgen mit hohen Taktzahlen und schnellen Durchlaufzeiten.

Manchmal erfordert aber ein spezieller Kundenwunsch die manuelle Verarbeitung. Unserer manuellen Konfektionierung sind fast keine Grenzen gesetzt. Die Möglichkeiten, Ihr Produkt abzufüllen und zu verpacken, sind enorm: Von 2 ml-Tuben bis zu Tanklastzügen ist alles möglich. Unser flexibler Mitarbeiterpool ist optimal auf vielseitigste Kundenwünsche eingestellt und erfüllt höchste Qualitätsansprüche.

## Bottles, jars, sachets, tubes, cans and canisters.

Our modern machinery is designed for versatility and flexibility, so practically all formats and shapes can be filled. Filling as well as the packaging processes are performed at highest speeds possible leading to impressive throughputs.

Sometimes, however, special customer requests require manual processing to which almost no limits apply. Our possibilities to fill and package your product are enormous: from 2 ml tubes to tank trucks, everything is possible. The flexible pool of employees is perfectly adjusted to the most versatile customer requirements while meeting highest quality standards.



# ECHE SCHWEIZER QUALITÄT

Unsere Produktionsstandorte befinden sich ausschliesslich in der Schweiz und garantieren dank hoch qualifiziertem Personal, fünf eigenen Entwicklungslaboren und einem modernen Maschinenpark höchste Qualität in allen Verarbeitungsschritten.

Die Rückverfolgbarkeit aller Bestandteile ist jederzeit gewährleistet. Regelmässige Audits und Zertifizierungen sind zudem fester Bestandteil unseres Qualitätsmanagements.

Das Thema Nachhaltigkeit war schon dem Gründer der Firmengruppe ein grosses Anliegen. Heute leben wir Nachhaltigkeit in unterschiedlichsten Bereichen des täglichen Lebens. Sei es die wirtschaftliche und ökologische Gestaltung von Prozessen, unser Energiemanagement, oder der Bienenstock hinter dem Fabrikgebäude.

## PURE SWISS QUALITY

Our production sites are located exclusively in the north eastern part of Switzerland. We guarantee highest quality during all steps of the process thanks to highly qualified personnel, five in-house development laboratories and modern machinery.

The traceability of all components is ensured and documented at all times. Regular audits are an integral part of our quality management and at the basis of the various certifications.

Sustainability had already been a major concern for the founder of the group. Today we live sustainability in all aspects of daily life. From the economic and ecological design of our processes to energy management to even a beehive behind one of our factories.



**BEI UNS  
ERHALTEN  
SIE DEN  
VOLLEN  
SERVICE**

Entwicklung.  
Projektmanagement.  
Einkauf.  
Technologietransfer.  
Produktion.  
Abfüllung.  
Konfektion.  
Regulatory.  
Logistik.

**WITH US  
YOU GET  
FULL  
SERVICE**

Development.  
Project management.  
Procurement.  
Technology transfer.  
Production.  
Filling.  
Packaging.  
Regulatory.  
Logistics.



# FRIKE PHARMA & GLAROPHARM



**Dermatologika.**  
**Schmerzmittel.**  
**Gynäkologika.**  
**Gelenk- und Muskel-  
arzneimittel.**  
**Hals-Nasen-Ohren-  
Produkte.**  
**Zahngel.**  
**Suppositorien.**  
**Erkältungsprodukte.**  
**Und vieles mehr.**

Die pharmazeutische Herstellung für die Schweiz und den internationalen Markt gehört zu unseren Kernkompetenzen. Wir gewährleisten höchste Qualität auf allen Ebenen. Dies beginnt bei der Beschaffung von Rohstoffen aus qualifizierten Bezugsquellen und umfasst die Qualitätskontrolle des Wareneingangs und des Herstellungsprozesses. Ebenso führen wir sämtliche Stabilitätsstudien (ICH und ongoing) für die Produkte durch.

Herausfordernde Technologietransfers von Pharmazeutika mit sämtlichen Validierungsprozessen in Produktion und Labor sowie Methodenentwicklung und -transfer können zügig durchgeführt werden. Dies garantiert eine rasche Produktverfügbarkeit.

[frike-group.com/pharma](http://frike-group.com/pharma)

 **Produktions- und  
Abfüllanlagen**  
Production and  
filling facilities

**20**

 **Mitarbeitende**  
Employees

**120**

 **Zertifikate**  
Certificates

**GMP**  
**FDA**  
**ISO 9001**  
**ISO 22716**  
**Eco Swiss**  
**EnAW**  
**RSPO**  
**NATRUE**  
**aha!**  
**HALAL**

 **Palettenlagerplätze**  
Pallet storage areas

**3100**

 **Chargen**  
Batches

**5 kg**  
bis  
to **5 t**

 **Standort**  
Location

**Mönchaltorf ZH**  
**Mitlödi GL**

**Dermatologicals.**  
**Pain relief.**  
**Gynaecologicals.**  
**Joint and muscle  
medicines.**  
**Ear, nose & throat  
products.**  
**Dental gels.**  
**Suppositories.**  
**Coughs & cold.**  
**And much more.**

Pharmaceutical manufacturing for national and international markets is among our core competencies. We ensure highest quality at all levels. This begins with the procurement of raw materials from qualified sources and includes quality control of incoming goods and the manufacturing process. We also carry out all stability studies (ICH and ongoing) for the products.

Challenging technology transfers of pharmaceuticals with all validation processes in production and laboratory, as well as method development and transfer can be carried out quickly. This guarantees rapid product availability.

[frike-group.com/en/pharma](http://frike-group.com/en/pharma)

# FRIKE COSMETIC



**Crème.**  
**Serum.**  
**Bodylotion.**  
**Duschgel.**  
**Sonnencreme.**  
**Aftershave.**  
**Parfum.**  
**Peeling.**  
**Tonic.**  
**Hair Care.**  
**Und vieles mehr.**

Ob effiziente Herstellung von Private Labels, oder sorgfältiges Handling hochpreisiger Luxuskosmetik – unsere Kompetenz in der Kosmetikproduktion ist sehr breit abgestützt. Unser riesiges Netzwerk an Packmittellieferanten bietet eine grosse Freiheit in der Produktgestaltung.

Wir verfügen seit Jahrzehnten über sehr grosses Know-How in der Entwicklung neuer, kundenspezifischer Rezepturen und begleiten das Projekt von der Kundenidee über das ideale Verpackungsdesign bis zum fertigen Produkt. Dazu zählen selbstverständlich auch alle regulatorischen Registrierungen und Zulassungen.

[frike-group.com/kosmetik](http://frike-group.com/kosmetik)

 **Produktions- und Abfüllanlagen**  
Production and filling facilities

**19**

 **Mitarbeitende**  
Employees

**75**

 **Zertifikate**  
Certificates

**ISO 9001**  
**ISO 22716**  
**Eco Swiss**  
**Kosher**  
**EnAW**  
**NATRUE**  
**aha!**

 **Palettenlagerplätze**  
Pallet storage areas

**6000**

 **Chargen**  
Batches

**12 kg**  
bis  
to  
**5 t**

 **Standort**  
Location

**Ebnat-Kappel SG**

**Cream.**  
**Serum.**  
**Body lotion.**  
**Shower gel.**  
**Sunscreen.**  
**Aftershave.**  
**Perfume.**  
**Scrub.**  
**Tonic.**  
**Hair care.**  
**And much more.**

Whether efficient production of private labels or careful handling of high-priced luxury cosmetics – our expertise in cosmetics production is very broad-based. Our vast network of packaging suppliers offers you great freedom in product design.

For decades, we have had excellent know-how in the development of new, customer-specific formulations and accompany the project from the customer's idea to the ideal packaging design to the finished product. Of course, this also includes all regulatory registrations and approvals.

[frike-group.com/en/cosmetics](http://frike-group.com/en/cosmetics)

# FRIKE CHEMICALS



**Waschmittel.**  
**Entkalker.**  
**Pflegewachs.**  
**Möbelpolitur.**  
**Grillreiniger.**  
**WC-Reiniger.**  
**Küchenreiniger.**  
**Autopflege.**  
**Spezialitätenchemie.**  
**Haushaltsreiniger.**  
**Flüssigseife.**  
**Industriereiniger.**  
**Insektenschutz.**  
**Und vieles mehr.**

Unser umfangreiches Portfolio beinhaltet neben herkömmlichen Reinigungsmitteln fast jede erdenkliche Spezialität. Technologietransfers und kundenspezifische Entwicklungen, Rezepturoptimierungen sowie Anwendungs- und Performancetests zählen ebenfalls zu unseren Kernkompetenzen.

Zum langjährigen Kundenkreis zählen sowohl bekannte Markenanbieter als auch Private Labels und industrielle Abnehmer im In- und Ausland.

[frike-group.com/chemie](https://frike-group.com/chemie)

 **Produktions- und Abfüllanlagen**  
Production and filling facilities

**46**

 **Mitarbeitende**  
Employees

**65**

 **Zertifikate**  
Certificates

**ISO 9001**  
**ISO 22716**  
**Eco Swiss**  
**Kosher**  
**HALAL**  
**SMETA**  
**EnAW**

 **Palettenlagerplätze**  
Pallet storage areas

**8000**

 **Chargen**  
Batches

**50 kg**  
bis  
to  
**16 t**

 **Standort**  
Location

**Wetzikon ZH**

**Detergent.**  
**Descaler.**  
**Care wax.**  
**Furniture polish.**  
**Grill cleaner.**  
**Toilet cleaner.**  
**Kitchen cleaner.**  
**Car care.**  
**Specialty chemicals.**  
**Household cleaners.**  
**Liquid soap.**  
**Industrial cleaners.**  
**Insect repellent.**  
**And much more.**

In addition to conventional cleaning agents, our extensive portfolio includes almost every conceivable speciality. Technology transfers and customer-specific developments, formula optimisations as well as application and performance tests are also part of our core competencies.

Our long-standing clientele includes well-known brand suppliers as well as private labels and industrial customers in Switzerland and abroad.

[frike-group.com/en/chemicals](https://frike-group.com/en/chemicals)



# FRIKE AEROSOL



**Sonnenschutz.**  
**Trockenshampoo.**  
**Haarspray.**  
**Duschschaum.**  
**Deodorant.**  
**Rasiergel.**  
**Backspray.**  
**Lufterfrischer.**  
**Industriereiniger.**  
**Schmiermittel.**  
**Imprägnierspray.**  
**Insektenschutz.**  
**Und vieles mehr.**

Ob Kleinserien oder Grossmengen – unsere Aerosolproduktion stellt sowohl chemisch-technische als auch kosmetische Produkte in Sprühdosen her. Dieses spezifische Knowhow ist in der Schweiz dünn gesät, und wir haben dieses Wissen über Jahrzehnte hinweg aufgebaut und erweitert.

Unser Entwicklungslabor zeichnet sich durch fundiertes Fachwissen und langjährige Erfahrung in der Entwicklung und Optimierung kundenspezifischer Formulierungen aus.

[frike-group.com/aerosol](https://frike-group.com/aerosol)

 **Produktions- und Abfüllanlagen**  
Production and filling facilities

4

 **Mitarbeitende**  
Employees

20

 **Zertifikate**  
Certificates

ISO 9001  
ISO 22716  
Eco Swiss  
EnAW

 **Palettenlagerplätze**  
Pallet storage areas

800

 **Chargen**  
Batches

bis  
to **1 t**

 **Standort**  
Location

**Näfels GL**

**Sunscreen.**  
**Dry shampoo.**  
**Hairspray.**  
**Shower foam.**  
**Deodorant.**  
**Shaving gel.**  
**Baking spray.**  
**Air freshener.**  
**Industrial cleaner.**  
**Lubricant.**  
**Waterproofing spray.**  
**Insect repellent.**  
**And much more.**

Whether small batches or large quantities – our aerosol production manufactures both chemical-technical and cosmetic products in spray cans. This specific know-how is rare in Switzerland and we have built up and expanded this knowledge over decades.

Our development laboratory is characterised by in-depth expertise and many years of experience in the development and optimisation of customised formulations. We will turn near to any liquid formulation into a sprayable and / or foamable product.

[frike-group.com/en/aerosol](https://frike-group.com/en/aerosol)

# FRIKE GROUP

Gründung  
Foundation **1944**

Mitarbeitende  
Employees **280**

Standorte  
Locations **5**



## EIN UNTERNEHMEN MIT TRADITION

Die FRIKE GROUP ist ein traditionelles Schweizer Unternehmen mit einer rund 80 Jahre währenden Erfolgsgeschichte. Gegründet von Fritz Keller im Jahre 1944 startete die Fritz Keller AG mit der Produktion von Schuhcreme in Oberrieden ZH. Inzwischen ist unser Unternehmen ein international anerkannter, unabhängiger und diversifizierter Lohnhersteller mit breitem Leistungsangebot und in der zweiten Generation in Familienbesitz.

## A COMPANY WITH TRADITION

The FRIKE GROUP is a traditional Swiss company with a success story that goes back almost 80 years. Founded by Fritz Keller in 1944, Fritz Keller AG started with the production of shoe cream in Oberrieden ZH. Today, our company has become an internationally renowned, independent and diversified contract manufacturer with a wide range of services and is now in its second generation of family ownership.

Unternehmensfilm



Corporate movie



**FRIKE GROUP**

Auenstrasse 11  
8617 Mönchaltorf  
+41 44 949 21 11

[info@frike-group.com](mailto:info@frike-group.com)  
[www.frike-group.com](http://www.frike-group.com)

**FRIKE PHARMA AG**

Auenstrasse 11  
8617 Mönchaltorf  
+41 44 949 21 11

**GLAROPHARM AG**

Sändli  
8756 Mitlödi  
+41 55 647 38 00

**FRIKE COSMETIC AG**

Howartstrasse 9  
9642 Ebnat-Kappel  
+41 71 992 63 10

**FRIKE AEROSOL AG**

Obererlen 16  
8752 Näfels  
+41 55 618 40 10

**FRIKE CHEMICALS AG**

Motorenstrasse 2A  
8623 Wetzikon  
+41 44 931 02 31